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Zápis ze zasedání Akademického senátu FF UP  

dne 9. prosince 2015 
 

Přítomno:  18 členů AS FF UP (dle prezenční listiny) 
Omluveni:  Doc. PhDr. Ludmila Veselovská, doc. Mgr. Jan Stejskal, Ph.D., Bc. Filip Harviš 
Hosté:  prof. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A. (děkan FF UP), Mgr. Ondřej Molnár (proděkan pro 

organizaci a rozvoj)  
 
Program:  
1. Zahájení a uvítání nových senátorů 
2. Schvalování programu jednání  
3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 4. listopadu 2015  
4. Pokračování diskuse k tvorbě nového Volebního a jednacího řádu Akademického senátu FF UP  
5. Různé 
6. Nový termín zasedání 
7. Uzavření zasedání  
 
1. Zahájení a uvítání nových senátorů 
Zasedání zahájil a vedl předseda prof. dr. W. Engelbrecht.  
 
 
2. Schvalování programu zasedání 
 
Hlasování o usnesení: Schválení programu zasedání AS FF. 
 
Přítomno 15 senátorů  pro 15   proti 0   zdržel se 0 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 9. prosince 2015.  
 
 
3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 4. listopadu 2015 
 
Hlasování o usnesení: Schválení zápisu ze zasedání ze dne 4. listopadu 2015. 
 
Přítomno 15 senátorů  pro 15    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 4. listopadu 2015.  
 
 
4.  Pokračování diskuse k tvorbě nového Volebního a jednacího řádu Akademického senátu FF 
UP.  
 
Přišel 1 člen 
 
Bod připravil předseda pracovní komise doc. PhDr. Tomáš Lebeda, Ph.D. Informoval o jednání 
pracovní komise. Senátoři obdrželi pracovní materiál – Podklad pro definování východisek volební 
reformy ze dne 9. 12. 2015. 
 
Pracovní skupina pro změnu volebního systému navrhuje, aby AS projednal a svým hlasováním 
rozhodnul o obecném zadání volební reformy ve dvou důležitých bodech: 
1) Elektronické hlasování 
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2) Oddělení pedagogické a studentské komory  
 
AS FF UP by měl projednat a rozhodnout, zda má být nový volební systém vystavěn na principu 
elektronického hlasování, a to zcela, částečně nebo vůbec.  
 
Elektronické hlasování 
Prostřednictvím proděkana dr. V. Polácha bylo zjištěno, že příslušná pracoviště univerzity (CVT) 
jsou schopna a ochotna technicky zajistit elektronický průběh voleb. Elektronické volby mohou 
probíhat delší časový rozsah např. i 1 týden. 
 
Přišli 2 členové 
 
Diskutována byla i varianta zřízení 1 volební místnosti, v 1 budově, v 1 den možnost volby klasickou 
papírovou volbou. Měl by to být poslední den elektronického hlasování. Komise navrhla ukončení 
voleb na středu, kdy je na FF nejvíce pedagogů a studentů.  
  
Diskuse: 
Doc. M. Vepřek: Rizika jsou u elektronického hlasování větší. Doc. T. Lebeda: Elektronické volby 
doposud nikde zavedeny nebyly. Ani jeden systém není bezchybný.  
Doc. B. Bednaříková: Kontaktoval někdo kolegy z jiných fakult s jejich zkušenostmi. Dr. M. Fafejta: 
Dle dostupných údajů je vždy vyšší volební účast z řad akademiků.  
Doc. L. Kysučan: Někteří studenti nejsou informováni při nástupu na FF o svých akademických 
právech.  
Mgr. J. Skotáková: Navrhuje zvážit najmutí členů komise mimo FF UP. 
Bc. P. Cieslar: Elektronická volba je vhodná pro studenty, kteří se pohybují v zahraničí. 
 
Hlasování o usnesení: AS FF souhlasí se zavedením elektronického hlasování jako hlavní formy 
hlasování v připravované reformě voleb do AS FF. 
 
Přítomno 18 senátorů   pro 17   proti 1   zdrželi se 0 
Usnesení č. 3: AS FF souhlasí se zavedením elektronického hlasování jako hlavní formy hlasování 
v připravované reformě voleb do AS FF. 
 
Oddělení pedagogické a studentské komory pro volbu AS FF UP 
I.) Změnit poměr mezi počtem studentů a učitelů v AS ve prospěch studentů 
a) zvýšit počet studentů ve studentské komoře – dojde tak ke zvýšení celkového počtu senátorů 
b) snížit počet učitelů v učitelské komoře – výsledkem je snížení celkového počtu  
c) změnit poměr učitelů a studentů v senátu při zachování počtu senátorů – poměr by mohl být 
13:8 či 12:9 ve prospěch učitelů 
 
II.) Umožnit studentům volit určitý počet učitelů do učitelské komory,  
Učitelé by volili pouze do své vlastní komory. Příkladem může být následující model: student má 
11 hlasů, 7 smí použít při volbě do studentské komory, 4 při volbě do učitelské komory. Studenti by 
tak volili 11 senátorů, zatímco pedagogové 10. Zároveň by místa pedagogických senátorů byla 
přednostně obsazována na základě hlasů studentů (4) a následná místa na základě hlasů pedagogů 
(10). Tímto způsobem by bylo oddělení obou komor pouze částečné. 
 
III.) Oba předcházející způsoby posílení oslabeného studentského hlasu lze kombinovat – tj. změnit 
poměr členů studentské a učitelské komory ve prospěch studentů a zároveň umožnit studentům 
volit část učitelské komory. 
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Diskuse:  
Děkan: Čím více senátorů, tím větší potíže při jednáních. Za vhodné považuje stávající poměr 1/3 
studentů a 2/3 akademiků a oddělení hlasování učitelské a studentské komory.      
Mgr. O. Skopal: Studenti by volili studenty plus 4 pedagogy. Do senátu by postoupili první čtyři 
pedagogové zvolení studenty a dalších deset by postoupilo z voleb pedagogů. Děkan a doc. M. 
Vepřek se k tomuto přiklání.  
Dále v diskusi vystoupili: doc. M. Vepřek, doc. B. Bednaříková, prof. W. Engelbrecht, dr. M. Seitl a 
Mgr. V. Tichák. 
 
Orientační hlasování o variantách: 
V1: Zachování neodděleného hlasování  a zachování stávajícího poměru 14:7 pro   0   
V2: Oddělené hlasování, ale zachování poměru 14:7    pro 11  
V3: Oddělené hlasování a změna stávajícího poměru     pro   6 
V4: Zachování neodděleného hlasování, ale změna stávajícího poměru  pro   1 
 
Hlasování o usnesení: Hlasování o souhlasu AS FF s oddělením hlasování do jednotlivých komor ve 
změně Volebního řádu AS FF. 
 
Přítomno 18 senátorů   pro 17   proti 1   zdrželi se 0 
Usnesení č. 4: AS FF souhlasí s oddělením hlasování do jednotlivých komor ve změně Volebního 
řádu AS FF. 
 
Hlasování o usnesení:  Hlasování o souhlasu AS FF se zvýšením podílu studentů v AS FF ve změně 
Volebního řádu AS FF. 
 
Přítomno 18 senátorů   pro 7   proti 10   zdrželi se 1 
Usnesení č. 5: AS FF nesouhlasí se zvýšením podílu studentů v AS FF ve změně Volebního řádu AS 
FF. 
 
Odešel 1 člen 
 
Komise zpracuje 5-6 variant a předloží návrhy na příštím zasedání. 
 
5. Různé 
Prof. W. Engelbrecht předal zprávu o tzv. Adventní výzvě, která přišla poštou dne 9. 12. 2015.  
Výzvu lze nahlédnout na www.adventnivyzva.cz . 
 
6. Nový termín zasedání 
Příští zasedání AS FF UP se bude konat ve středu dne 24. února 2016 ve 13 hod v zasedací 
místnosti na třídě Svobody 26. 
 
7. Uzavření zasedání 
Zasedání AS FF bylo ukončeno v 15,00 hod 
 
(Jednotlivé podrobné diskusní příspěvky – viz zvukový záznam zasedání, který je k dispozici u 
předsedy AS FF UP.) 
 
V Olomouci dne 9. prosince 2015 
             prof. dr. Wilken Engelbrecht, v. r. 

            předseda AS FF UP 
Zapsala: Jana Kopečná, v. r. 
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Usnesení ze zasedání AS FF UP ze dne 9. 12. 2015 
 
Schválená usnesení:  
 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 9. prosince 2015.  
 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 4. listopadu 2015.  
 
Usnesení č. 3: AS FF souhlasí se zavedením elektronického hlasování jako hlavní formy hlasování 
v připravované reformě voleb do AS FF. 
 
Usnesení č. 4: AS FF souhlasí s oddělením hlasování do jednotlivých komor ve změně Volebního 
řádu AS FF. 
 
Usnesení č. 5: AS FF nesouhlasí se zvýšením podílu studentů v AS FF ve změně Volebního řádu AS 
FF. 
 


